

個人資料表

一、基本資料

填表日期: 2025.02.03

中文姓名	賴靜怡	英文姓名	Lai Ching-Yi
聯絡地址	40601 台中市北屯區廬子路 666 號		
聯絡電話	(公) 04-22391647 轉 7345		
傳真號碼		E-MAIL	107943@ctust.edu.tw

二、主要學歷

畢/肄業學校	國別	主修學門系所	學位
國立臺北護理健康大學	臺灣	護理	博士
國立臺北護理健康大學	臺灣	護理	碩士
中臺科技大學	臺灣	護理	學士

三、現職及與專長相關之經歷

服務機關	服務部門/系所	職稱
現職		
中臺科技大學	護理系	助理教授兼行政副主任
台灣護理學會	護理研究委員會	委員
經歷		
國防醫學院	護理學院	兼任講師
大葉大學	護理系	臨床教師
中臺科技大學	護理系	臨床教師
國立臺北護理健康大學	護理系	臨床教師
台北馬偕紀念醫院	護理部	護理師

四、專長

1. 兒科護理學	2. 母嬰照護	3. 人類乳突病毒感染防治	4. 質量性研究
5. 量表發展與測試	5.		

五、著作目錄

(A)期刊論文 (*Corresponding author)

1. **Lai, C. Y.**, Lee, T. Y., & Lin, C. H. (2024). Perceptions of Taiwanese college students toward human papillomavirus infection: A qualitative descriptive study. *Journal of Pediatric Nursing*, 76, 124-131. [SSCI]
2. 林亦香、謝芸蓁、賴靜怡、洪千雯、林芳如、吳宣佩 (2023) · 運用特定固定法降低兒科病房非預期性靜脈留置針之重新注射率 · *秀傳醫學雜誌*, 22(1), 55-66。
3. **Lai, C. Y.**, Lee, T. Y., Lin, S. C., & Lin, I. H. (2022). Applying the Technology Acceptance Model to Explore Nursing Students' Behavioral Intention to Use Nursing Information Smartphones in a Clinical Setting. *CIN: Computers, Informatics, Nursing*, 40(7), 506-512. [SSCI]
4. 林亦香、林芳如、賴靜怡* (2022) · 一位嗜中性白血球低下之幼兒期兒童照護經驗 · *馬偕護理雜誌*, 16(1), 62-71。
5. 謝芸蓁、賴靜怡* (2021) · 運用治療性遊戲緩解自閉症類群障礙的學齡前兒童住院壓力之照護經驗 · *長庚護理*, 32(2), 124-133。
6. 賴靜怡、蕭慧玲 (2020) · 低溫治療知識發展里程碑 · *彰化護理*, 27(4), 2-14。
7. 賴靜怡、謝佳容 (2020) · 臺灣人類乳突病毒疫苗接種政策分析與建言 · *榮總護理*, 37(2), 210-217。
8. 賴靜怡*、邱鈴惠、蔡佩儒、王玉梅 (2019) · 運用治療性遊戲提升學齡前期病童噴霧治療執行率 · *新臺北護理期刊*, 21(1), 75-85。
9. **Lai, C. Y.**, Wu, W. W., Tsai, S. Y., Cheng, S. F., Lin, K. C., & Liang, S. Y. (2015). The Effectiveness of a Facebook-Assisted Teaching Method on Knowledge and Attitudes About Cervical Cancer Prevention and HPV Vaccination Intention Among Female Adolescent Students in Taiwan. *Health Education & Behavior*, 42(3), 352-360. [SSCI]

(B)研討會論文

1. **Lai, C. Y.** & Tseng, Y. H. (2024, Oct). *Effects of Maternal-Infant Telecare Program to Postpartum Maternal Confidence, Sleep Quality and Infants' Sleep Quality: A cross-sectional study*. Poster session presented at the 40th Annual Nursing Research Conference: Our Nurses. Our Future. The economic power of care, Tainan, Taiwan.
2. Hsiao, H. L Yang, S. C., **Lai, C. Y.**, & Lin, Y. C. (2024, Oct) *Exploration of Factors Related to Nursing Staff's Knowledge and Attitudes Toward Patient Safety in the Use of Pharmaceutical Ampoule*. Poster session presented at the 40th Annual Nursing Research Conference: Our Nurses. Our Future. The economic power of care, Tainan, Taiwan.
3. **Lai, C. Y.**, Yang, S. C., & Lee, T. Y. (2024, June). *Health Literacy of the Human Papillomavirus Prevention and Related Factors among College Students*. Poster session presented at the 16th International Academic Conference: Global Health Issues & Healthcare Human Resources, Taichung, Taiwan.
4. Tseng, Y. H., **Lai, C. Y.**, & Lin, H. R. (2024, June). *The survival experience of the spouses of patients with gynecological cancer - A Qualitative Study*. Poster session presented at the 16th International Academic Conference: Global Health Issues & Healthcare Human Resources, Taichung, Taiwan.
5. Yang, S. C., **Lai, C. Y.**, Hsiao, H. L., & Lin, Y. C. (2024, June). *Explore the effectiveness of virtual reality lessons in prenatal care assessment*. Poster session presented at the 16th

International Academic Conference: Global Health Issues & Healthcare Human Resources, Taichung, Taiwan.

6. **Lai, C. Y.**, Lee, T. Y. (2023, March). *Perceptions of Taiwan College Students Toward Human Papillomavirus (HPV) Infection: A Qualitative Content Analysis*. Poster session presented at the 26th East Asian Forum of Nursing Scholars, Tokyo, Japan.
7. **Lai, C. Y.**, Lee, T. Y., & Hsiao, H. L. (2020, September). *The Effects of Sputum Removal by Chest Care Using An Adjustable Pressure Cup for Infants with Bronchiolitis*. Poster session presented at the 2020 Taiwan International Nursing Conference Endorsed by ICN, Taipei, Taiwan.
8. **Lai, C. Y.**, Huang, X. Y., Lin, H. R., & Wei, S. J. (2020, January). *The Experience of Fever Management of Febrile Infant by Clinical Nurses in an Intermediate Care Nursery*. Poster session presented at the 23rd East Asian Forum of Nursing Scholars, Chiang Mai, Thailand.
9. 蔡佩儒、賴靜怡、李佩珊 (2016) · 運用治療性遊戲提升學齡前期病童噴霧治療 · 第 28 屆護理專案發表會 · 海報發表 · 台灣護理學會。
10. 李淑鈴、楊碧珠、賴靜怡、胡淳雯 (2016) · 護生運用醫護資訊系統於臨床照護接軌之初探 · 第 32 屆護理研究論文發表會暨兩岸護理學術交流 · 海報發表 · 台灣護理學會。
11. **Lai, C. Y.**, & Wu, W. W. (2013, June). *The Effectiveness Of Innovative Integrated Teaching Method On Female Adolescents' Knowledge Of Cervical Cancer, Health Belief, And The Intention Of HPV Vaccination*. MASCC/ISOO 2013 International Symposium on Supportive Care in Cancer, Berlin, Germany.

(C)專書

1. 翁黃玲、賴靜怡 (2015) · 子宮頸抹片異常諮詢與護理指導 · 於李選、胡月娟總校閱，OSCE 護理專業能力鑑定指引 (pp.479-488) · 台北：華杏。

(D)專利

類別	專利名稱	國別	專利號碼	發明人	專利權人	專利期間
B	眼罩 (黃疸照光治療使用)	中華民國	M589050	賴靜怡	賴靜怡	2020/1/11- 2029/06/02
B	醫療用導管防鬆固定結構	中華民國	M661225	蕭慧玲 賴靜怡	中臺科技 大學	2024/10/01- 2034/05/27